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ACTA NÚM. 102  
 
 

Assistents: 
Aguilera Ávila, José 
Ariño Carmona, Joaquín 
Branchadell Gallo, Albert 
Cussó Segura, Xavier 
Espunya Prat, Maria Carme 
Expósito Rico, Trinidad 
Farrés Vicén, Jaume 
Freixas Alàs, Margarita 
Gairín Sallán, Joaquín 
Gispert Pellicer, Carles  
Hernández Sánchez, Jordi 
Martín Gambín, Domènec 
Martín Ibañez, Maite 
Matas Prats, Anna 
Montesinos Andrade, Juan 
Morgado Bernal, Ignacio 
Navarro Pastor, José Blas 
Paz Torres, Olga 
Tintoré Balasch, Jaume 
Vilanova Vila-Abadal, Francesc 
 

A Bellaterra, a les 9.30 h del dia 27 de 
novembre de 2017, es reuneixen a la sala de 
juntes del Rectorat i sota la presidència del 
vicerector d’Economia i de Campus, Carles 
Gispert Pellicer, els membres de la Comissió 
d’Economia i d’Organització assenyalats al 
marge. 

 
S’ha excusat d’assistir a la reunió Eloi Guerrero Menéndez. No hi assisteixen Joan Botella Corral, 
Daniel Martí Tubau ni Alba Paz Torres. 
 
Hi assisteix, amb veu i sense vot, Mireia Cendrós Carreras, vicegerent d’Economia.  
 
Hi actua, com a secretària, Immaculada Navarrete Marcos, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
 
 
Ordre del dia  
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 
2. Informe del vicerector d’Economia i de Campus. 
3. Projecte de Pressupost de la UAB de 2018. 
4. Aprovació de la instrucció per a la incorporació de romanents de 2017 al Pressupost de 2018. 
5. Aprovació del model de distribució del pressupost de doctorat. 
6. Informació sobre l’oferta pública d’ocupació del PAS de la UAB per a l’exercici de 2017. 
7. Aprovació de les modificacions de crèdit en data 10 de novembre de 2017. 
8. Informació de la modificació de la normativa d’aprovació de despeses pluriennals. 
9. Informació sobre els Criteris bàsics de la pròrroga del Pressupost de la UAB de 2017 fins a 

l’aprovació del Pressupost de la UAB de 2018. 
10. Aprovació de les despeses pluriennals per a la contractació de l’eina per a la gestió de la recerca 

universitària. 
11. Assumptes de tràmit. 
12. Torn obert de paraules. 
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Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
 
Els membres de la Comissió aproven, per assentiment, l’acta de la sessió del dia 27 de d’octubre 
de 2017. 
 
 
2. Informe del vicerector d’Economia i de Campus 
 
El president dona la benvinguda als assistents i, tot seguit, inicia la seva intervenció, en què informa 
sobre la situació econòmica i el pressupost de la UAB. 
 
El vicerector recorda als assistents que la Generalitat està preparant un nou model de finançament 
del sistema universitari perquè l’actual està obsolet, i que les línies generals del nou model són, en 
síntesi, les següents: 
 

1) El 90 % del pressupost total tindrà el caràcter de finançament fix. 
2) El 10 % restant tindrà la consideració de variable i es distribuirà en funció del compliment 

d’una sèrie d’indicadors. 
3) També es preveu una tercera font de finançament variable, però que estarà en funció dels 

recursos econòmics disponibles de la Generalitat. 
 
1) Pel que fa al finançament fix es determinarà d’acord amb la mitjana del recursos distribuïts a les 
universitats durant el període 2014-2016 incloent-hi el finançament addicional per objectius i el 
model PROFOR. El president mostra el seu desacord amb aquesta forma de càlcul ja que perpetua 
la infradotació de les universitats. 
 
2) Per aplicar aquest finançament variable durant l’exercici de 2017, la Generalitat ha informat que 
considerarà acomplerts els indicadors que es determinin.  
 
El vicerector diu que el problema és que la Generalitat no té recursos addicionals i, per tant, en el 
millor dels casos el que passarà és que el nou model repetirà la situació de l’exercici anterior, és a 
dir, la infradotació de les universitats. 
 
Informa que la intenció de la Generalitat és mantenir la vigència del nou model durant els propers 
tres anys i això suposarà mantenir el problema. 
 
El vicerector Gispert diu que el disseny del model en si mateix no és dolent, però que el problema 
és la manca de recursos i que la base de càlcul es fonamenta en el que s’ha distribuït durant el 
període 2014-2016, quan precisament va haver-hi una important reducció de la quantia dels 
recursos atorgats al sistema universitari. 
 
El vicerector diu que l’aplicació del nou model suposarà que la UAB percebi un import aproximat de 
160,4 milions d’euros, és a dir, més o menys la mateixa quantia que es va rebre l’exercici de 2016, 
i que, per tant, és una mala notícia. 
 
Continua la intervenció informant que el proper dimecres està previst mantenir una reunió amb la 
Direcció General d’Universitats (DGU) per posar de manifest les reivindicacions següents: 
 

— Pel que fa al pressupost del 2017: hi ha una discrepància amb la Generalitat relativa a 
l’abonament de l’increment salarial de l’1 %; si s’acceptés aquesta reclamació suposaria 
rebre un import addicional d’1,4 milions d’euros. 
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— Se sol·licitarà que el càlcul de la mitjana (període 2014-2016) inclogui l’import de la paga 
extra meritada durant l’exercici de 2014.  

— Es demanarà incloure en el càlcul de la mitjana del finançament fix les compensacions 
addicionals (finançament per objectius) abonades durant el període de referència. 

— Creiem que cal incloure l’import rebut pel programa PROFOR durant l’any 2017 i no la 
mitjana dels tres anys anteriors. 

— S’ha sol·licitat que s’aboni a la UAB un import d’uns 6 milions d’euros amb càrrec al «fons 
de contingència» per situacions sobrevingudes que la Generalitat va dir que crearia. L’import 
és el resultat de sumar el cost de l’increment retributiu del 2017, el pagament de la millora 
voluntària de la Seguretat Social (premi de jubilació), el complement del plus campus, els 
trams al professorat interí i el pagament de la paga extra al PDI corresponent a l’exercici de 
2014. La DGU ha manifestat en principi el seu acord amb el pagament d’aquest import, però 
necessita l’aprovació definitiva del Departament d’Economia. 

 
Diu que cal que tots els rectors de les universitats pressionin per incrementar el finançament ja que 
altrament serà molt difícil liquidar el pressupost sense dèficit.  
 
En relació amb l’exercici de 2018, el president diu que a la sessió d’avui estava previst informar 
favorablement sobre el pressupost, però, ateses les circumstancies descrites, l’Equip de Govern ha 
considerat adient aturar-ho i continuar treballant amb la Generalitat per aconseguir un finançament 
millor que ens permeti desenvolupar les nostres activitats amb el nivell de qualitat que estem 
acostumats a oferir. 
 
Per finalitzar la seva intervenció, diu que en matèria de tresoreria s’ha millorat molt la situació perquè 
la Generalitat ha abonat part del deute històric per import de 7 milions d’euros i sembla que abans 
de 31 de desembre ens reemborsaran la totalitat de la subvenció corresponent a l’exercici de 2017. 
 
A continuació, s’obre un torn de paraules en el qual els assistents comenten el següent: 
 
 Cal que totes les universitats es posin d’acord per reclamar un finançament millor. 
 Es diu que hi ha tres universitats que han donat suport als seus investigadors perquè explorin la 

possibilitat d’aconseguir finançament privat. 
 Es pregunta per les conseqüències de tancar el pressupost amb dèficit. 
 
El president respon a la qüestió plantejada sobre el finançament privat dient que el problema és de 
pressupost genèric i no específic, però no obstant això l’Equip de Govern està estudiant aquesta 
proposta. Pel que fa a les conseqüències de tancar amb dèficit, diu que caldria aplicar les 
disposicions regulades al Reial decret llei 14/20102, de 20 d’abril, de mesures urgents de 
racionalització de la despesa a l’àmbit educatiu. 
 
 
3. Projecte de Pressupost de la UAB de 2018 
 
El president, pels motius exposats, retira el punt de l’ordre del dia. 
 
 
4. Aprovació de la instrucció per a la incorporació de romanents de 2017 al Pressupost de 2018 
 
El president inicia la seva exposició dient que el contingut de la instrucció que presenta avui és 
similar a la d’exercicis anteriors. Detalla el calendari d’aprovació i com s’aplicarà la instrucció, així 
com quins romanents s’incorporen automàticament i de quins altres cal motivar la incorporació. 
 
El document presenta algunes novetats respecte als exercicis anteriors consistents, entre d’altres, 
en una ampliació del catàleg de criteris de motivació i una millora en la gestió administrativa del 
procediment. 
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Acabada la intervenció, s’obre un torn de paraules en què els assistents plantegen si és possible 
reduir el termini d’aplicació de la instrucció, ja que cinc mesos de durada és massa temps. 
 
La vicegerent d’Economia, Mireia Cendrós, diu que és molt difícil retallar-lo perquè està afectat pels 
terminis que imposa la comptabilitat. No obstant això, diu que en casos especials es poden analitzar 
alternatives que facilitin la gestió de la despesa. 
 
Els membres de la Comissió d’Economia i d’Organització acorden, per assentiment: 

Primer. Aprovar la proposta d’instrucció per a la incorporació de romanents de 2017 al 
Pressupost de 2018, que s’annexa. 

Segon. Encarregar al vicerector d’Economia i Campus l’execució i el seguiment d’aquests 
acords. 

Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Economia, per tal que porti a terme les 
mesures necessàries per fer-los efectius.  

 
5. Aprovació del model de distribució del pressupost de doctorat 
 
El president, en primer lloc, explica el sistema vigent actual, així com els problemes que presenta i 
que el nou model pot solucionar. 

Tot seguit, exposa el contingut del nou model i informa que l’Equip de Govern té previst augmentar 
la dotació inicial en 100.000 € perquè el nombre de tesis doctorals s’ha incrementat en el darrers 
anys. 

A continuació, s’obre un torn de debat en què els assistents plantegen les qüestions següents: 

— Sol·liciten més informació sobre l’aplicació pràctica del model, ja que preveuen dificultats per 
determinar a priori el nombre de tesis defensades durant el mateix any del pressupost. 

— Comenten que la dotació assignada a cada tesi doctoral és insuficient i creuen que és 
positiva la dotació addicional per internacionalització de tesis. 

— Es pregunta com es distribuirà la part del pressupost corresponent al criteri del 70 %. 
— Es proposa incloure una disposició transitòria per aplicar el nou model durant el seu primer 

any. 

El vicerector respon dient que caldrà fer una estimació a principi d’any del nombre de tesis 
defensades. Diu que es podrà fer perquè hi ha una certa estabilitat en aquesta xifra i, si al final d’any 
el nombre s’ha incrementat molt, es farà una dotació addicional.  

Els membres de la Comissió d’Economia i d’Organització acorden, per 12 vots a favor, cap vot en 
contra i 7 abstencions: 

Primer. Aprovar el nou model de distribució del pressupost per al doctorat, que s’annexa.  
  
Segon. Encarregar al vicerector d’Economia i Campus el seguiment d’aquests acords. 

Tercer. Comunicar els presents acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 

 

6. Informació sobre l’oferta pública d’ocupació del PAS de la UAB per a l’exercici de 2017 
 
El vicerector de Personal d’Administració i Serveis, José Aguilera, presenta el punt de l’ordre del 
dia. Diu que el nombre de places que s’ofereixen són 43, més 4 d’addicionals. Així mateix, diu que 
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també es preveu una oferta addicional del 66 % del nombre total de places que es destinarà en la 
seva totalitat a promoció interna. Diu que hi ha un termini de tres anys per convocar les places. 
 
Explica que la proposta d’oferta pública ha estat negociada amb el representants del Comitè 
d’Empresa i la Junta de PAS. 
 
Finalitza la seva intervenció informant sobre el procediment d’aprovació pels òrgans de govern de 
la UAB. 
 
Tot seguit, s’obre un torn de paraules en el qual els assistents sol·liciten que, tan aviat com sigui 
possible, es convoquin les places i no s’esperi els tres anys de termini. 
 
El vicerector Aguilera respon dient que la intenció de l’Equip de Govern es dur a terme la 
convocatòria tan aviat com es pugui. 
 
Els membres de la Comissió d’Economia i d’Organització acorden, per assentiment: 
 
Primer. Informar favorablement la proposta d’oferta pública d’ocupació de l’any 2017 i elevar-
la al Consell de Govern per a la seva aprovació. 

Segon. Encarregar al vicerector de Personal d’Administració i Serveis l'execució i el 
seguiment d’aquests acords. 

Tercer. Comunicar els presents acords al gerent per tal que porti a terme les mesures 
necessàries per a fer-los efectius.  

 
 
 
7. Aprovació de les modificacions de crèdit en data 10 de novembre de 2017 
 
El president dona la paraula a Mireia Cendrós perquè presenti les modificacions de crèdit en data 
de 10 de novembre de 2017, que consisteixen en transferències de pressupost entre diversos 
capítols d’operacions corrents.  
 
Els membres de la Comissió d’Economia i d’Organització acorden, per assentiment:  

 
Primer. Aprovar les modificacions de crèdit en data 10 de novembre de 2017, segons 
document que s’annexa. 

Segon. Encarregar al gerent i a la vicegerent d’Economia l’execució i el seguiment d’aquests 
acords. 

 
 
8. Informació de la modificació de la normativa d’aprovació de despeses pluriennals 
 
El president comenta que, en data 26 de gener de 2017, el Consell de Govern va aprovar la 
modificació del procediment d’aprovació de les despeses pluriennals; diu que s’ha posat de manifest 
la necessitat d’introduir modificacions per tal d’adaptar-la millor a la realitat del procediment de 
contractació administrativa i, per aquest motiu, es presenta la nova proposta de normativa. 
 
Finalitzada la seva intervenció, els membres de la Comissió d’Economia i d’Organització acorden, 
per assentiment:  
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Primer.  Informar favorablement de la modificació de l’Acord pres pel Consell de Govern de 
data 26 de gener de 2017 en matèria de simplificació del procediment d’aprovació de les 
despeses pluriennals, el qual quedarà redactat en els termes següents: 

Primer. Delegar a la Comissió d’Economia i d’Organització la competència relativa a 
la proposta d’aprovació de les despeses pluriennals del pressupost genèric pel 
procediment d’adjudicació procedent amb un pressupost base de licitació superior a 
200.000€ perquè l’elevi al Consell Social. 

Segon. Proposar al Consell Social que autoritzi al gerent l’aprovació de la despesa 
pluriennal del pressupost genèric pel procediment d’adjudicació procedent fins a un 
pressupost base de licitació màxim de 200.000€ i amb l’obligació d’informar 
semestralment al Consell Social de totes les operacions dutes a terme en el transcurs 
del semestre de l’exercici social en curs. 

Tercer. Aplicar el procediment previst als acords primer i segon a les pròrrogues de 
contractes administratius que impliquin un compromís de despesa pluriennal del 
pressupost genèric. 

Quart. Proposar al Consell Social que autoritzi al gerent l’autorització de les despeses 
de qualsevol import, de caràcter anual o pluriennal, provinents de contractacions 
centralitzades en el Consorci de Serveis Universitaris de Catalunya (CSUC), sempre 
que la despesa estigui prevista en el Pla General d’Activitats (PGA) anual que aprova 
el Consell de Govern del CSUC. Amb aquesta finalitat, la  Comissió d’Economia i 
d’Organització, delegada de Consell de Govern, i  la Comissió Econòmica del Consell 
Social seran informades anualment del PGA del CSUC. 

Si la Comissió Executiva del CSUC aprovés una licitació no contemplada en el PGA 
anual, li serà aplicable el procediment previst als acords primer,  segon i tercer. 

Segon. Elevar aquesta proposta al Consell de Govern i al Consell Social perquè exerceixin 
les seves competències. 

Tercer. Encarregar al  vicerector d’Economia i Campus l'execució i el seguiment d'aquests 
acords. 

Quart. Comunicar els anteriors acords al Gerent, per tal que porti a terme les mesures 
necessàries per a fer efectiu el present acord 

 
 
9. Informació sobre els Criteris bàsics de la pròrroga del Pressupost de la UAB de 2017 fins a 
l’aprovació del pressupost de la UAB de 2018 
 
El president diu que, d’acord amb el que ja ha comentat al seu informe i davant la retirada del punt 
3 de l’ordre del dia, cal aprovar una pròrroga del pressupost en els termes que es presenten a 
aquesta comissió. 
 
Finalitzada la seva intervenció, els membres de la Comissió d’Economia i d’Organització acorden, 
per assentiment:  
 
Primer. Informar favorablement del document “Criteris bàsics de la pròrroga del pressupost 
UAB 2017 fins a l’aprovació del pressupost UAB 2018”,  que s’annexa. 
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Segon.- Elevar al Consell de Govern i al Consell Social l’acord anterior per tal que exerceixin 
les seves competències. 

Tercer.- Encarregar al vicerector d’Economia i de Campus l'execució i el seguiment d’aquests 
acords. 

 
10. Aprovació de les despeses pluriennals per a la contractació de l’eina per a la gestió de la recerca 
universitària 
 
El gerent recorda als assistents que aquest punt ja va ser debatut durant el mes d’abril a aquesta 
comissió, i que durant el mes de juliol es va dur a terme el procés de contractació pública, però va 
quedar desert perquè l’empresa adjudicatària no va aportar la documentació requerida i, per tant, 
cal tornar a fer-lo un altre cop. 
 
Tot seguit, s’obre un torn de debat entre els assistents, els quals pregunten si la quantia de la 
contractació és la mateixa i quina part de l’adquisició està finançada per fons FEDER. 
 
El gerent respon dient que la quantia és superior en uns 125.000 € i que està finançada en un 50 % 
per fons FEDER. 
 
Finalitzada la seva intervenció, els membres de la Comissió d’Economia i d’Organització acorden, 
per assentiment:  
 
Primer.  Aprovar la proposta de despeses pluriennals per a la contractació de l’eina per a la 
gestió de la recerca universitària i  l’existència de crèdit suficient per atendre la despesa 
corresponent a la contractació de subministrament d’una aplicació informàtica per a l’Àrea 
de Recerca de la Universitat Autònoma de Barcelona, segon document  que s’annexa. 

Segon.   Elevar aquest acord al  Consell Social  per tal que exerceixi les seves competències. 

Tercer. Encarregar als responsables dels àmbits econòmics dins l’equip de govern i la 
Gerència l'execució i el seguiment d’aquests acords. 

 
 
11. Torn obert de paraules 
 
El doctor Albert Branchadell pren la paraula per preguntar si hi ha alguna novetat relativa a l’eina de 
gestió de la qualitat que es va presentar. També sol·licita informació sobre si està previst fer alguna 
actuació conjunta de totes les universitats durant la propera campanya electoral pel tal de reclamar 
als partits polítics un finançament millor per a les universitats. 
 
Pel que fa a la primera qüestió, el gerent comenta que cal veure com es pot encaixar l’adquisició de 
l’eina dins el pressupost. 
 
El president, pel que fa a la segona qüestió, diu que la rectora està en contacte amb els diversos 
partits polítics perquè tinguin en compte les necessitats de les universitats, ja que no es tracta d’un 
problema exclusiu de la UAB sinó de tot el sistema. 
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A les 12 h el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
 
La secretària         Vist i plau   

El president 


